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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyetemi elvonások - hogyan érinti ez a Pázmány 
Péter Katolikus Egyetemet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány megszorító intézkedései az önkormányzatok után úgy tűnik, hogy elérik az egyetemeket
is. Május 18-án egy parlamenti vitában Bódis államtitkár úr úgymond bevallotta, lerántotta a leplet 
a kormány által elhallgatott felsőoktatási forráselvonásokról. Az államtitkár ebben a felszólalásában 
elismerte, hogy a kormány a koronavírus járvány miatt kialakuló gazdasági helyzetben arra készül, 
hogy állami támogatásokat fog elvonni az egyetemektől. Konkrét példaként említésre került a Pécsi 
Tudományegyetem is. Mint kiderült, korábban 3,6 milliárdos elvonással számolt a kormányzat, ez 
az összeg viszont azóta módosult 1,9 milliárdra.

Egészen pontos adatokat azonban még mindig nem ismerhettünk meg, az elvonásokról ugyanis a 
sajtó értesülései szerint, az érintett egyetemek kancellári vezetését az innovációs és technológiai 
minisztérium levélben értesítette, aminek részletei nem kerültek ki a nyilvánosság elé.

Aggasztó azonban látni azt, hogy az ország nagymúltú egyetemei, amelyek rendszerint nem csak 
felsőoktatási intézményként, hanem foglalkoztatóként és a tudományos és kutatói munka 
motorjaként vannak jelen az adott településeken és régiókban, ezek az intézmények most jelentős, 
több milliárdos elvonással kell, hogy szembe nézzenek.

Egy egyetem esetében - legyen szó fővárosi vagy vidéki intézményről - már néhány százmillió 
forint is rendkívül sokat jelent, ezért egy ekkora elvonás is jelentősen befolyásolhatja a további 
működését. A nagymértékű támogatásmegvonások tehát elbocsátásokat és esetlegesen nagyobb 
egyetemi beruházások, projektek leállítását vonhatják maguk után, ami rövidtávon az egyetemet 



fogja csak érinteni, hosszabb távon viszont az intézménynek otthont adó települést és régiót is.

A következő kérdésekkel fordulok Önhöz:

Miért nem hozza nyilvánosságra a kormány azokat a minisztériumi leveleket, amelyekben az 
egyetemeket tájékoztatták az állami finanszírozás mértékének csökkentéséről? 

Pontosan hány felsőoktatási intézmény kapott olyan értesítést, amely arról szól, hogy az állami 
támogatásuk csökkentésére számíthatnak? A Pázmány Péter Katolikus Egyetem kapott ilyen 
levelet? 

Nem gondolja a kormány, hogy egy intézmény esetében a jelentős elvonások olyan végzetes 
következményekkel járhatnak, mint például elbocsátások vagy az egyetemhez köthető projektek, 
beruházások leállítása? 

Pontosan hogyan érinti ez az elvonás a Pázmány Péter Katolikus Egyetemet? 

Ön szerint nem lesznek negatív következményei egy ilyen kormányzati intézkedésnek? 

Várom válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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